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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter à l'AAP-6 le nouveau terme et sa définition ci-après :


order to move / ordre de mouvement



A directive, usually formal, issued by a commander to subordinate commanders for the purpose of transporting personnel and/or materiel.  See also notice to move, operations order, readiness time and warning order.



ordre de mouvement / order to move



Directive, normalement formelle, donnée par un commandant à des commandants subordonnés dans le but de transporter du personnel ou du matériel.  Voir aussi notice de mouvement, ordre d’opération, délai de préparation et ordre d’avertissement.
JUSTIFICATION
:
As a follow-up to the discussion on the definition of notice to move within the NATO Terminology Conference, NL was requested to submit a proposal for this term.



According to the Movement and Transport Panel of the Combat Service Support Working Group (CSSWG) this term, which is commonly used in NATO, has not yet been defined. 



Faisant suite à la discussion à propos de la définition du terme "avis de mouvement" au sein de la Conférence de terminologie de l'OTAN, il a été demandé aux Pays-Bas de soumettre une proposition pour ce terme.



Selon le Groupe Mouvement et Transport/Movement and Transport Panel du CSSWG, ce terme qui est communément utilisé au sein de l’OTAN  n’a pas encore été défini.  

AAP-6(2003) ENTRY/
ENTREE AAP-6(2003)
:
Nil / Néant.

TC COMMENTS / COMMENTAIRES DU CT (21-10-2003) :

ESN comments are requested by 26 February 2004. / Les commentaires des ESN sont demandés pour le 26 février 2004.

US COMMENTS (26-02-2004):

US concurs with PL, subject to following modifications for usage:


order to move / ordre de mouvement


A directive, usually formal, issued by a commander to subordinate commanders for the purpose of transporting moving personnel and/or materiel.  See also Related terms: notice to move; operations order; readiness time; and warning order.

Nota Bene: Please see corrected typo: "operations order".

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

CA believes that the definition for "order to move / ordre de mouvement" in this PL should more appropriately apply to the term "movement order / ordre de mouvement".  CA believes that a "movement order" covers the details of a movement while an "order to move" is the actual command to execute a movement order.  Therefore CA proposes the following definitions:

Le CA est d’avis que la définition de "ordre de mouvement / order to move" dans cette PL conviendrait plutôt au terme " ordre de mouvement / movement order".  Le CA est d’avis qu’un "movement order" traite des détails d’un mouvement tandis qu’un "order to move" est l’ordre d’exécuter un "movement order".  Par conséquent, le CA propose les définitions suivantes :

movement order / ordre de mouvement

An order issued by commanders covering the details for a movement of their personnel and/or materiel.  Related terms: notice to move; operation order; order to move; readiness time; warning order.
order to move / ordre de mouvement

An order given by commanders to execute a movement of their personnel and/or materiel.  Related terms: movement order; notice to move; operation order; readiness time; warning order.

ordre de mouvement / 1. movement order, 2. order to move
1.  Ordre émanant d’un commandant et renfermant les détails d’un mouvement de son personnel ou matériel.

2.  Ordre donné par un commandant pour l’exécution du mouvement de son personnel ou matériel. Termes connexes : délai de préparation, notice de mouvement, ordre d’avertissement, ordre d’opération.

SHAPE COMMENTS / COMMENTAIRES DU SHAPE (01-03-2004) :

This proposal is to be examined in the light of the existing AAP-6 entry: warning order / ordre d'avertissement - ordre préparatoire and the following entry agreed in June 2003 (NATO Agreed List 87): notice to move / préavis de mouvement.

Here, we wish to define a type of order, not what an order is. The generic word can thus be repeated in the definition. Secondly, an order directs the recipient to do something and this should be reflected in the wording. Lastly, "transporting" does not adequately convey the meaning as "move" means to "go or cause to go somewhere". In other words, the commander does not necessarily transport the personnel or equipment himself. We therefore propose: 

Il convient d’examiner cette proposition à la lumière de l’entrée actuelle de l’AAP-6 "warning order / ordre d’avertissement - ordre préparatoire" et de l’entrée "notice to move / préavis de mouvement", agréée OTAN en juin 2003 (Liste 87).

Tout d’abord, dans le cas qui nous occupe, nous voulons définir un type d’ordre et non pas ce qu’est un ordre. Ensuite, un ordre impose de faire quelque chose, ce qu’il importe de traduire dans la formulation. Enfin, le terme "transporter" ne traduit pas convenablement  l’idée; "procéder au mouvement" répond sans doute mieux à l’idée de "déplacer" ou de "faire se déplacer". En d’autres termes, le commandant ne transporte pas nécessairement le personnel ou le matériel lui-même ! Nous proposons les modifications suivantes :

order to move / ordre de mouvement

A directive An order, usually formal, issued by a commander to a subordinate commanders for the purpose of directing him to transporting move personnel and/or materiel.  See also Related terms: notice to move; operations order; readiness time; and warning order.

ordre de mouvement / order to move

Directive Ordre, normalement formelle, donnée par un commandant à des un commandants subordonnés dans le but de transporter du  et prescrivant à ce dernier de procéder à un mouvement de personnel ou du de matériel.  Voir aussi Termes connexes: notice de mouvement, délai de préparation ; et ordre d’avertissement ; ordre d’opération ; ordre préparatoire ; préavis de mouvement.
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